
Uitnodiging provinciale ledenvergadering zaterdag 7 mei 

Het bestuur nodigt u van harte uit voor de halfjaarlijkse provinciale ledenvergadering (PLV). 

Deze PLV vindt plaats op zaterdag 7 mei 2022 om 13.30 uur. Het wordt weer een 

ouderwetse fysieke vergadering op het GroenLinkspand aan de Coehoornsingel in 

Groningen. We streven ernaar uiterlijk om 16.00 uur te eindigen. Na afloop van de 

vergadering is er een borrel. Het provinciaal bestuur trakteert de leden op twee gratis 

drankjes per lid!  

De agenda ziet er als volgt uit. 

1) Opening en vaststelling agenda    

2) Mededelingen 

3) Notulen PLV 11 december 2021 

4) Terugblik gemeenteraadsverkiezingen 

5) Samenwerking PvdA     

6) Opdracht en bemensing programmacommissie PS verkiezingen 2023 

7) Opdracht en bemensing kandidatencommissie PS verkiezingen 2023 

8) Financiën 

a. Jaarrekening 2021 

b. Amendement begroting 

c. Benoeming kascommissie 

9) In gesprek met de fractie    

10) Verantwoordingen     

a. Gedeputeerde 

b. Bestuur 

11) Wijziging huishoudelijk reglement 

12) Punten vreemd aan de orde1    

13) Rondvraag 

Voor wie: alle GroenLinks leden in de provincie Groningen 

Wat: provinciale ledenvergadering Groningen 

Wanneer: zaterdag 7 mei, 13.30 uur 

Hoe lang: we streven naar een eindtijd van uiterlijk 16.00 uur. Ergens in de vergadering 

houden we een pauze van ongeveer een kwartier.  

Waar: GroenLinkspand, Coehoornsingel 87 te Groningen 

Vergaderstukken: vind je als <bijlage> in deze mail. Om milieu en kosten te besparen 

hebben we geen geprinte stukken beschikbaar. Op het GL pand kun je gratis gebruik maken 

van Wifi.  

Hartelijke groet! 

                                                           
1
 Onderwerpen voor dit punt moeten uiterlijk donderdag 5 mei 18.00 uur bij de secretaris ontvangen zijn. Hij is 

bereikbaar via Gijs.vdkroef@gmail.com.  

mailto:Gijs.vdkroef@gmail.com


Namens het bestuur GroenLinks Groningen  

Gijs van der Kroef 

Secretaris 
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Notulen provinciale ledenvergadering GroenLinks Groningen 11 december 

2021 

Aanwezig: Harrie Miedema (vz), Joris Engbers, Gijs van der Kroef (not.), Gebke van Gaal 

(partijbestuur), Itie Beentjer, Aart-Jan Langebroek, Arjen Nolles, Bas de Boer, Claude Ravisé, David 

van der Kellen, Ellen Offers, Enna van Duinen, Gabe Penninga, Hendri Meendering, Henk de 

Weerd, Henk Moll, Jeltje Meulenbroek, Ellen Breugem, Janny Dekker, Jeffry van Hoorn, Joke 

Schilperoord, Jolanda Dale, Kees Lueks, Melissa van Hoorn, Nadja Siersema, Nienke Homan, 

Rianne ten Veen, Roelof Lanting, Roshano Dewnarain, Stephanie Bennet, Hiske Andriessen en 

Wijnand de Jong (tot 11:00 uur).  

Afmeldingen: Niek Peters en Marlike Reitsma 

1) Opening en vaststelling van de agenda 

Iets na 10.00 uur opent Harrie de vergadering. De bestuurs-en fractieleden stellen zich 

(heel) kort voor. Er zijn geen verzoeken ontvangen bij het punt ‘vreemd aan de orde’.  

2) Mededelingen  

 Hendri en Arjen komen later.  

 Er komen geen aparte lijsttrekkerverkiezingen 

 Aanmelden bij de kennisgroepen kan bij de fractie. Graag zelfs!  

 Nienke is sinds 1 december geen gedeputeerde meer. We proberen in januari een 

afscheid voor haar te organiseren. Maar dat is afhankelijk van de 

coronamaatregelen.  

 Roelof Lanting: er komt een nieuw lid van de Bondsdag van de Grünen op bezoek

        

3) Notulen PLV 12 mei 2021  

a. Punt 4: Harrie meldt dat Carmen Rossien via de mail heeft laten weten dat ze 

niets heeft gezegd op die vergadering en dat het citaat dus niet van haar is.  

b. Punt 9: Jeltje meldt dat haar naam verkeerd geschreven staat.  

c. Henk Moll vult aan dat ook in zijn naam een l ontbreekt.       

4) Afdelingsbegroting 2022  

Nav de toelichting van Joris vraagt Melissa of er (g)een nieuwe spaarrekening komt.  

Joris meldt dat die inderdaad niet komt.       

5) In gesprek met de fractie  

 Bij afwezigheid van Hendri voert Melissa het woord. Aanvullend op het schriftelijk 

stuk meldt ze dat afgelopen week schriftelijke vragen zijn gesteld over (circulair) 

bouwen. Verder meldt ze over de verdubbeling N33 dat door andere 

stikstofberekeningsmethode  die is ‘afgeschaald’ Eerst moet duidelijk worden hoe 

het zit met uitstoot stikstof. Vindt GL (uiteraard) niet erg. Dit staat los van de 

financiële problemen die er waren als gevolg van de zuidelijke ringweg.  

 Nadja meldt dat ze bezig is geweest met het voorkomen van gasboringen onder 

de Wadden. Dit in samenwerking met de Tweede Kamerfractie. Ze roept op om 

de petitie te ondertekenen die de TK-fractie heet geïnitieerd. Verder is het 

gegaan over de kaderrichtlijn water. Waterkwaliteit wordt moeizaam of 
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misschien wel helemaal niet gehaald. Dit vindt fractie zorgelijk. De fractie vindt 

het te vroeg om nu al de doelen te verlagen. Eerst kijken of er andere 

maatregelen kunnen worden nemen om doel alsnog te halen. Ook heeft ze zich 

bezig gehouden met bos&hout. Dit is een programma om meer bomen te 

planten. Helaas zijn de groene schoolpleinen hier niet in genoemd. Wil de fractie 

er ook in hebben.  

 Stephanie: Het college heeft 4 ½ miljoen beschikbaar gesteld ter bestrijding van energie-

armoede. Huiseigenaren met een kleine portemonnee kunnen tegen gunstige 

voorwaarden lenen bij de provincie om huis te verduurzamen. De fractie heeft aandacht 

gevraagd hoe deze doelgroep te bereiken. Netto gaat doelgroep er op voortuit als over 

de schroom wordt heengezet om te gaan lenen. Enna vraagt hoe dat zit met bkr-

registratie. Stephanie antwoordt dat die niet plaatsvindt. Het is een zachte lening. Er 

staat niet meteen een incassobureau op de stoep als er een maand niet betaald wordt. 

Desgevraagd door Jolanda zegt Stephanie dat corporaties onder gemeentelijke beleid 

vallen en dus niet onder provinciaal.  

Roelof memoreert een recente bijeenkomst van de werkgeroep energie. Toen is aan 

fractie geraagd of er statenconferentie kan komen over energie-armoede. Hij vindt het 

belangrijk dat GL zich hierop profileert. Wat is de stand van zaken? Stephanie meldt dat 

de fractie het hier nog over gaat hebben. Fractie deelt standpunt dat verbinding tussen 

groen en rood moet worden gelegd. Hendri vult aan dat zo’n conferentie het liefst fysiek 

is. Het heeft absoluut aandacht. 

Het laatste punt van Stephanie is een werkgroep gezondheid in de Staten. Deze 

werkgroep kijkt naar gezondheidseffecten van het  provinciaal beleid.  

 

 Bas verwijst naar stuk waarin hij datacenterproblematiek heeft gemeld. De TK-

fractie houdt zich nu ook mee bezig. De TK fractie wil landelijk beleid. Daar is Bas 

het mee eens. Verder heeft Bas zich beziggehouden met mobiliteitsplan waarin 

auto-logica wordt losgelaten. Meer aandacht voor fietsen, OV en wandelen. Heel 

GL dus. Fractie wil nog wel meer aandacht voor  minder-mobielen als gevolg van 

fysieke of financiële beperking. Jolanda biedt haar kennis, connecties en diensten 

aan op het gebied van mobiliteit van mensen met een fysieke beperking. Bas is 

hier blij mee.  

 Arjen vertelt dat hij bij de begroting voorstellen heeft gedaan om indicatoren  in 

te bouwen om gezondheid te meten. Ook wil de fractie kaders helderder hebben 

om subsidies te verstrekken. Subsidie verstrekken zelf is een bevoegdheid van het 

college en niet van de Staten. 

Arjen meldt dat de kandidatencommissie hem heeft geadviseerd als lijsttrekker in 

het Hogeland voor de gemeenteraadsverkiezingen. Raadslid en Statenlid zijn kan 

niet gecombineerd worden. Verder heeft hij een baan bij het landelijk bureau. Hij 

ondersteunt afdelingen bij de gemeenteraadsverkiezingen 

 Hendri: veel discussie geweest in Staten over versterking woningen als gevolg van 

aardbevingsschade. 
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Roelof heeft vernomen dat er opnieuw tekort op de begroting van Groningen Airport 

Eelde. Hendri reageert: deze info is nog niet verstrekt aan de Groninger Staten. Maar erg 

verrassend is het niet. We houden dit heel scherp inde gaten. 

Harrie vraagt naar de problemen met de overvolle treinen op het traject Delfzijl-

Groningen. Bas: ik heb contact gehad met deputeerde. College deelt zorgen. Ik wilde 

schriftelijke vragen stellen, maar andere partijen waren me voor.   

6) Verantwoordingen         

a. Gedeputeerde 

Nienke: derde jaar collegeperiode is vaak uitvoeringsjaar. Is nu ook zo. Het 

energieprogramma wordt uitgevoerd. De Omgevingsvisie is uitzondering. Die moet nog 

worden vastgesteld. Het vaststellen is uitgesteld door uitstel van de invoer van de 

omgevingswet. De omgevingsvisie had al in 2020 moeten worden vastgesteld. Er wordt nu 

oplossing gezocht voor tussenperiode. Dit wordt het grote document voor komende tijd. 

Ook het klimaatadaptieprogramma ligt er nog niet. Provincie is afhankelijk van 

(informatie/onderzoeken) gemeentes. Provincie doet namelijk het gemeente—overstijgend 

beleid. Dat kan pas als duidelijk is wat de gemeenten doen. We weten nu niet wat de zwakke 

plekken in bijvoorbeeld dijken zijn. Dat is zorgelijk.  

Kaderrichtlijn water: provincie heeft kleine rol. Regels over gewasbestrijdingsmiddelen is 

Europees beleid. Doelen 2027 worden niet gehaald. Er wordt nu beeld geschetst dat 

Nederlandse regelgeving  heel streng is en daardoor de doelen niet worden gehaald. Nienke 

zegt dat dat niet klopt. Nederland had juist een uitzondering om niet aan de Europese regels 

te hoeven voldoen. Maar die uitzondering is niet eeuwig durend. Melissa vult aan dat op 

andere aspecten dan gewasbestrijdingsmiddelen de provincie wél invloed heeft. 

Over windmolens op zee meldt Nienke dat om energie voor met name de industrie te 

verduurzamen windenergie onmisbaar is. Zonder windmolens blijft kolencentrale open. 

Daarom is kabel van windmoleneiland naar de Eemshaven langs Schiermonnikoog volgens 

Nienke wel overweegbaar. Anders worden klimaatdoelen niet gehaald.  

Tot slot staat Nienke stil bij haar vertrek. Sinds 2005 is ze lid van GL. Ze had snel veel taken 

bij de afdeling. Uiteindelijk is ze gedeputeerde geworden. Ze wil nu heel graag haar expertise 

mbt energietransitie inzetten buiten de provincie. Bovendien was periode als gedeputeerde 

een aanslag op haar privéleven. Het is nu relatief rustig en dus een mooi moment om stokje 

over te dragen.  

Ook Harrie, Hendri en vanuit de Tweede Kamer Tom van der Lee markeren haar vertrek 

middels mooie woorden.  

b. Bestuur 

Harrie verwijst naar schriftelijk stuk en voegt toe dat Marlike weer terug is als bestuurslid. 

Harrie dankt de leden de hebben geholpen bij het oplossen van de problemen in de afdeling 

Midden-Groningen.  

Jolanda voegt toe dat Oldambt toch meedoet met de verkiezingen. Alle procedures moeten 
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nog worden opgestart. Moet dus heel snel gebeuren. Er staan drie kandidaten op de lijst, 

vult Aart-Jan Langbroek aan. Harrie biedt de hulp van het provinciaal bestuur aan.  

c. Functioneringscommissie  

Hiske Andriessen, voorzitter van de commissie: de commissie dankt de deelnemers. Er was 

een goede, open sfeer. Samenwerking gaat goed. Iedereen groeit in haar/zijn rol. Er is veel 

talent. Wel kan er minder voorzichtig worden opgetreden. Iets meer durf mag best. 

Aandachtspunt is hoe om te gaan met dualisme en verhouding met oppositie.  

7) Verkiezing bestuursleden  

Harrie legt uit dat van drie bestuursleden hun bestuurstermijn is versterken: Joris Engers, 

Niek Peters en Gijs van der Kroef. Zij zijn allen opnieuw verkiesbaar. Daarnaast draagt het 

bestuur een nieuwe kandidaat voor: Gabe Penninga. Gabe stelt zich voor.    

8) Presentatie en gesprek landelijk partijbestuur 

Gebke van Gaal spreek namens het landelijk partijbestuur. Ze houdt een presentatie.  

Nienke heeft het idee dat we bij de TK-verkiezingen te laat zijn begonnen met de 

campagne. Toen konden we alleen nog mag reageren op D66. Niet zelf iets neerzetten. 

Gebke: we kunnen bij de komende verkiezingen sneller schakelen/opschalen als dat 

nodig  is. Er staat al veel klaar.  

Jeltje: ik mis streven naar vrede op de wereld op alle niveaus. Dat moet doorkruist 

worden in al ons doel en laten. Ik heb het woord ‘vrede’ niet gehoord.  

Henk Moll: wanneer is goed moment om campagne starten? Ik denk dat er in januari een 

regeerakkoord ligt. Ik denk dat discussie hierover domineert en dat er weinig/geen 

belangstelling is voor gemeenteraadsverkiezingen. Arjen sluit zich aan bij Henk. Nu lastig 

te voorspellen wat in maart thema wordt. We moeten flexibel zijn in onze uitingen.  

Enna: wat wordt bedoeld met heldere positionering van partijleider? Gebke: de vraag is: 

wie zetten we centraal: lijsttrekker of hele lijst? We willen bekende GL’er positioneren. 

Dat hoeft niet per se de lijsttrekker te zijn. Er komt een training voor lijsttrekkers.  

Henk de Weerd: er is én veel enthousiasme én veel weerstand tegen samenwerking met 

de PvdA. Ik heb gevoel dat gewone lid hier nauwelijks invloed op heeft op de 

verdergaande samenwerking met de PvdA. Gebke antwoordt dat er wel een motie ligt 

vanuit het congres die oproept tot nauwe samenwerking. Henk ziet liever een minder 

hechte samenwerking met de PvdA. Hij zou willen dat de samenwerking meer in de 

breedte wordt gezocht. Gebke: die gesprekken zijn er geweest maar SP en PvdD willen 

niet. Toch blijven we doorgaan met brede samenwerking. Maar begin ligt bij PvdA. Henk 

benadrukt dat er (ook) verschillen zijn met de PvdA: denk aan de interne 

partijorganisatie. Harrie voegt toe dat GL veel meer is dan alleen de TK-fractie.  

Roelof verwacht dat de TK verkiezingen al eerder worden gehouden dan over vier jaar. 

We moeten rekening houden met de houdbaarheid van Jesse Klaver om niet voor 

verrassingen te komen staan als het kabinet valt. Ook wil hij weten waarom er zoveel 
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statutenwijzigingen worden voorgesteld op het komende congres. En kunnen leden nog 

wijzigingsvoorstellen op de statuten indienen?   

Gebke: de wijzigingsvoorstellen zijn een verzameling van de laatste jaren. We wilden 

eerdere congressen hier niet mee belasten. Of leden nog nieuwe voorstellen kunnen 

indienen weet ik niet. Verder is ze het met Roelof eens dat we rekening moeten houden 

met vervroegde TK-verkiezingen.  

Jolanda meldt dat uit onderzoek blijkt dat mensen met fysieke beperking of chronische 

ziekte zijn ondervertegenwoordigd in de politiek. Daar ligt een vergeten, groot spectrum 

op links. Gebke beaamt de constatering van Jolanda. Moet focuspunt zijn van GL.  

Roshano: welke begeleiding hebben afdeling gekregen om diversiteit en inclusiviteit te 

verwezenlijken? Gebke: kandidatencommissies hebben de gelegenheid gehad om een 

training op dit gebied te volgen. Daar is goed gebruik van gemaakt. Maar één training is 

niet genoeg. Is iets dat zich moet ontwikkelen. Roshano: er gaat een stap aan vooraf: er 

moeten wel minderheden zich melden bij zo’n k-cie. We laten hier teveel liggen. We 

moeten zelf toenadering zoeken en niet wachten tot ze zich melden. Gebke is het hier 

mee eens. Dat moet ruim voor de verkiezingen beginnen en is continu proces. Harrie 

beaamt dat hier nog stappen te zetten zijn. Stephanie vraagt hoe we ons kunnen 

profileren als partij die zich inzet voor minderheden.  

9) Punten vreemd aan de orde  

Er zijn geen verzoeken ontvangen.     

10) Rondvraag en sluiting   

Jolanda: in hoeverre toetst GL het eigen beleid aan van het VN Verdrag Handicap? Gebke 

en Harrie moeten het antwoord op deze vraag schuldig blijven.  

Arjen: richt zich tot nieuwkomers op PLV: ik hoop jullie snel in het echt te ontmoeten. 

Harrie: zodra het kan gaan we een fysieke bijeenkomst organiseren .Misschien een 

nieuwjaarsborrel of afscheid van Nienke.  

Rond 12.45 uur sluit Harrie de vergadering.  

 

Toezeggingen: 

 Er komt een mail waarin wordt uitgelegd welke kennisgroepen er zijn en hoe leden zich hier 

bij kunnen aansluiten.  

 Het provinciaal bestuur zet zich in om voor inclusie en diversiteit te zorgen in de provinciale 

afdeling. 

 Het provinciaal bestuur biedt haar diensten aan bij de voorbereidingen op de verkiezingen in 

Oldambt.  
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Opdracht aan programmacommissie 
 

Het verkiezingsprogramma biedt de kiezer de visie waarvoor de GroenLinks fractie de komende periode 

(2023-2027) staat. Het verkiezingsprogramma is tevens de bron waaruit geput kan worden ten 

behoeve van campagnemateriaal en het vullen van een kieswijzer. Een gedegen verkiezingsprogramma 

is een goede basis voor de collegeonderhandelingen. De route naar het vaststellen van een nieuw 

verkiezingsprogramma in het kader van de provinciale Statenverkiezingen in maart 2023 ziet er als 

volgt uit: 

1. De (hoofd) programmacommissie bestaat uit Henri Meendering, Hans Paul Klijnsma, Melissa van 

Hoorn, Stephanie Bennett en Harrie Miedema. 

2. De titel moet de lading dekken en moet beklijven. 

3. Het verkiezingsprogramma wordt op hoofdlijnen geschreven. Het programma bestaat uit een 

visionair gedeelte en een gedeelte met actiepunten.  

4. Het verkiezingsprogramma geeft in elk geval aandacht aan de volgende onderwerpen:  

1. Energie(transitie) en klimaat 

2. Landschap, (natuur inclusieve) landbouw en natuur 

3. Diversiteit en inclusie   

4. Ruimtelijke ordening  

5.  mobiliteit 

6. Werk en inkomen (armoedebestrijding, discriminatie) 

7. leefbaarheid 

8. Economie (hergebruik, grondstoffen) en financiën 

9. Bestuur  (verandering bestuurscultuur, meer openheid) 

 De programmacommissie draagt er zorg voor dat de samenhang en verbondenheid tussen de 

verschillende onderwerpen voldoende blijkt.  

5. Trekkers van de diverse onderwerpen worden benaderd, namen zijn derhalve nog niet te geven. 

Belangrijke sleutelrollen zijn weggelegd voor de (steun)fractie en bijvoorbeeld wethouders. 

6. Terugkijkend kunnen successen worden beschreven die vanuit het oude VP zijn gerealiseerd. 

7. Ter ontwikkeling van de thema’s en hoofdstukken worden enkele brainstormsessies georganiseerd. 

Iedereen kan hieraan meedoen. Enkele thema’s zijn hierbij gebundeld omwille van de 

tijdsinvestering. Deze brainstormsessies vinden in de maanden mei en juni 2022 plaats in het 

Fractiehuis in het provinciehuis:      

8. Input van buitenaf wordt gevraagd aan GL-gelieerde deskundigen en externen. 

9. Contactpersoon en aanspreekpunt  is Henk de Weerd, beleids- en bestuursmedewerker. 

10. Het schrijfwerk wordt gedurende de maanden juli en augustus verricht, eerste resultaten worden 

half augustus besproken. Op 1 september verschijnt het eerste concept en zal ter bespreking aan 

bestuur en fractie worden aangeboden. 

11. Amendering is mogelijk op het conceptprogramma en de periode om amendementen in te dienen  

loopt vanaf het moment van verzending tot maandag 10 oktober 0.00 uur. De 

amendementenprocedure wordt tijdig (in september) door het bestuur voorbereid en vastgesteld.  

12. Tijdspad:  

1. uiterlijk 23 september wordt het conceptprogramma + amendementenprocedure naar de 

leden gestuurd;  

2. 21 oktober wordt de uitnodiging PLV + overzicht amendementen voorzien van advies 

programmacie/bestuur naar de leden gestuurd;  

3. 5 november wordt een PLV georganiseerd om het verkiezingsprogramma vast te stellen. 

13. Het verkiezingsprogramma zal in meerdere formats (lees, luister) beschikbaar komen. 

14. Het verkiezingsprogramma en de toon vormen de basis van de campagne, zij het in een makkelijk 

hanteerbaar aantal speerpunten en/of een ingedikte (publieks)versie. Het programma dient in elk 

geval goed en gemakkelijk leesbaar te zijn en voor iedereen te begrijpen. 
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Status van het stuk 

De programmacommissie is benoemd en de opdracht aan de programmacommissie is vastgesteld door 

het bestuur. Formeel gezien is dit voldoende (LHR art 32). Het bestuur wil echter heel graag de leden 

meenemen in het proces en het is goed dat leden meepraten over de inhoud. Daarom is deze opdracht 

als discussiestuk op de agenda van de PLV geplaatst.  

 

10 april 2022,  

Het bestuur. 



OPDRACHT KANDIDATENCOMMISSIE  GROENLINKS 

PROVINCIE GRONINGEN VERKIEZINGEN 2023 
De kandidatencommissie (Kcie) GroenLinks Provincie Groningen bestaat uit 8 leden, te weten: 

 

 Jorien Bakker  

 Wietske Degen 

 Roshano Dewnairan 

 Oetra Gopal 

 Nynke Kloppenburg 

 Gijs van der Kroef (secretaris) 

 Henk Nijmeijer 

 Mario Post 

 

Deze Kcie heeft tot taak de ledenvergadering van GroenLinks een gemotiveerde voordracht te 

doen voor de vaststelling van de kandidatenlijst voor GroenLinks voor de Provinciale 

verkiezingen van 15 maart 2023. 

PLANNING 

De kandidatencommissie gebruikt de volgende planning als leidraad. 

 

Wanneer Wat Wie 

14 mei 2022 Opening kandidaatstelling Bestuur 

15 juli 2022 Sluiting kandidaatstelling Bestuur 

N.t.b. door Kcie Bespreken taakverdeling en werkwijze Kcie en deze 
afstemmen met het bestuur 

Kcie en bestuur 

Aug./sept. 2022 Voeren gesprekken met kandidaten Kcie 

14 oktober 2022 Advies vertrouwelijk naar kandidaten Kcie 

21 oktober 2022 Uiterste reactiedatum kandidaten Kcie 

1 november 2022 Definitief advies van Kcie naar bestuur Kcie 

4 november 2022 Voordracht naar de leden Bestuur 

19  november 2022 Stemming over de lijst tijdens PLV Kcie en bestuur 

 

 



TAKEN KANDIDATENCOMMISSIE 

De voorzitter van de Kcie is verantwoordelijk voor het bewaken van het proces, de contacten 

met de afdelingsvoorzitter, het afstemmen met de functioneringscommissie en het geven van 

een toelichting bij de voordracht aan de ledenvergadering. 

 

De secretaris van de KCie is verantwoordelijk voor de communicatie met de mensen die zich 

kandidaat willen stellen en het AVG-proof delen van de relevante informatie met de rest van de 

Kcie. Na de ALV draagt de secretaris de dossiers van mensen die door de ALV daadwerkelijk op 

de kandidatenlijst zijn gekozen over aan de secretaris van het afdelingsbestuur. Andere dossiers 

worden vernietigd. 

Voorbereiding 

 De Kcie stuurt alle mensen die reageren: 

o een bevestiging van ontvangst met uitleg over werkwijze en planning; 

o het GroenLinks Integriteistprotocol en de -verklaring om in te vullen; 

o het GroenLinks Bewilligingformulier om te ondertekenen (daarmee verbindt 

een kandidaat zich aan de Statuten en het Huishoudelijk Reglement van 

GroenLinks, tekent om afdracht te betalen als men gekozen wordt en tekent 

om de zetel terug te geven als men de fractie tussentijds verlaat). 

 De Kcie kan werken met een vooraf opgestuurd vragenformulier waarin mensen 

gevraagd wordt in te gaan op ervaring, motivatie en ambitie. 

 De Kcie neemt deel aan een training van Team Lokaal en de Academie. Deze bestaat 

uit een online deel en een trainingsdag. Alle Kcie-leden starten met de online 

modules voorafgaand aan hun eerste bijeenkomst. De opdrachten worden deels 

individueel en deels als team besproken. Uiteraard is bij de opzet rekening 

gehouden met verschillen in kennis en ervaring van de deelnemers. De commissie is 

met minstens twee leden vertegenwoordigd bij een van de trainingsdagen. 

 Bij Integriteit hoort ook de vraag of men heeft voldaan heeft aan 

betalingsverplichtingen. De Kcie stuurt de namen van mensen die reageren en die 

eerder een afdrachtplichtige functie vervulden voor een (strikt vertrouwelijke) check 

naar de landelijke afdrachtenadministratie (afdrachten@groenlinks.nl). 

 De commissie doet onderzoek naar de sollicitanten die zij overweegt uit te nodigen 

op het internet, inclusief sociale netwerken. Dit wordt van te voren aan sollicitanten 

gemeld. 

 Als blijkt dat het er bij de reacties ontbreekt aan specifieke zaken als bijvoorbeeld 

diversiteit, specifieke ervaring, regionale spreiding o.i.d., overlegt de Kcie met het 

bestuur over het gericht scouten van extra kandidaten. 

 

Selectie 

 De KCie hanteert voor de selectie van kandidaten bijgaande profielschets (bijlage 2) 



 De verkiesbare plaatsen zijn de plaatsen 1 t/m 15, de opvolgingsplaatsen zijn de 

plaatsen 16 t/m 20. De voordracht mag maximaal 50 kandidaten bevatten. 

 De KCie doet naar alle kandidaten een onderzoek met betrekking tot integriteit. 

 Bij een negatief oordeel naar aanleiding van de integriteitstoets laat de Kcie die 

kandidaat niet toe tot de stemming op de ledenvergadering. De kandidaat kan dat 

oordeel ter toetsing voorleggen aan de commissie voor geschil en beroep. De 

commissie voor geschil en beroep kan bepalen dat de kandidaat wordt toegelaten 

tot de stemming op de ledenvergadering. 

 De Kcie beoordeelt en selecteert de kandidaten op basis van geschiktheid en voert 

een of meerdere gesprekken met deze personen. 

 Het bestuur stelt enkele lijstduwers voor. De plaatsen vanaf 21 tot aan de 

lijstduwers wordt volgordelijk voorgesteld door de Kcie. 

 

Voordracht 

 De Kcie stelt een voordracht inclusief volgorde op. Daarin is aandacht voor een 

evenwichtige mix van ervaren en nieuwe kandidaten met een brede diversiteit qua 

(culturele) achtergrond, gender, leeftijd, ervaring, expertise, woonplaats, et cetera. 

 Mensen die op basis van hun geschiktheid niet worden voorgedragen kunnen hun 

kandidatuur handhaven. De Kcie motiveert in zo’n geval waarom iemand niet wordt 

voorgedragen. 

 Indien de Kcie twijfelt over of zij een voordracht op kan stellen die aan alle 

kwalitatieve en kwantitatieve eisen voldoet, volgt er overleg met het 

afdelingsbestuur. Uitgangspunt is ‘we doen het goed of we doen het niet’, bij twijfel 

doet GroenLinks in deze provincie niet mee met de verkiezingen. 

 Aansluitend wordt het definitieve voorstel voor de ledenvergadering opgesteld en 

aan de leden van GroenLinks gestuurd. 

 

Na de ALV 

 Vertrouwelijke documenten van de personen die op de kandidatenlijst zijn gekozen 

(incl Integriteitsverklaringen en Bewilligingsformulieren) worden overhandigd aan de 

secretaris van het afdelingsbestuur. Die draagt zorg voor het veilig gedurende 4 jaar 

bewaren hiervan. 

 Alle KCie-leden verwijderen alle documenten van en over de kandidaten van hun 

computer, mobiel, Cloud, et cetera. 

 Maak afspraken met het bestuur over wie wat doet w.b. nazorg bij teleurgestelde of 

boze kandidaten. 

 

  



Bijlage 1 

TAKEN VAN HET AFDELINGSBESTUUR 

Om misverstanden te voorkomen hierbij de taken van het afdelingsbestuur, die raken aan de 

taak van de 

kandidatencommissie: 

 

 Het bestuur spant zich in om vroegtijdig te scouten en de oproep om je kandidaat te 

stellen zoveel mogelijk te verspreiden bij GroenLinks leden en sympathisanten, bij 

organisaties waar GroenLinks contact mee onderhoudt en in persoonlijke 

netwerken. Zij worden allen opgeroepen om zich kandidaat te stellen of om mensen 

voor te stellen zich kandidaat te stellen. 

 Als blijkt dat bij het sluiten van de kandidaatstelling het aantal reacties te beperkt, 

niet divers genoeg is of bepaalde kwaliteiten ontbreken dan wordt er na het sluiten 

van de termijn in overleg met de KCie door het afdelingsbestuur nog specifiek 

gescout voor de missende profielen. 

 Het bestuur verzorgt de communicatie over kandidaatstelling, de voordracht en de 

ALV. Het bestuur zorgt dat de leden kennis kunnen maken met de kandidaten, 

digitaal en/of live (tussen openbaar maken voordracht en de ALV en/of tijdens de 

ALV).  

 Het bestuur is ten alle tijde eindverantwoordelijk voor de door haar aangestelde 

KCie. Met enige regelmaat checken of de commissie haar werk goed kan doen, of de 

planning gehaald wordt, of er een goede voordracht opgesteld kan worden e.d. is 

dus van belang. 

 Het bestuur zorgt dat de KCie kan beschikken over de belangrijkste bevindingen van 

de functioneringscommissie. 

 Het bestuur geeft alleen een mening over bepaalde kandidaten als de KCie daar 

expliciet naar vraagt (bijv. n.a.v. ervaringen in de vorige periode of als de KCie input 

wil over mogelijke strategische risico’s).  

 Kandidaten moeten uiterlijk de dag voor de ALV waarop zij gekozen worden lid zijn. 

De secretaris checkt daarom voor de ALV het lidmaatschap van alle kandidaten 

 

  



Bijlage 2 

PROFIELSCHETS 

Hieronder wordt eerst een totaalbeeld van de gewenste kwaliteit van de nieuwe Provinciale 

Statenfractie geschetst. Daaruit volgen zowel de criteria die voor elke kandidaat gelden, als de 

criteria die voor de lijst als geheel van toepassing zijn. De eerste 15 plaatsen worden als 

verkiesbaar beschouwd. Bij de samenstelling van de lijst wordt gestreefd naar een goede 

afspiegeling van de samenleving.  

 

 

Totale kwaliteit van de Provinciale Statenfractie 
 De fractie zal als team moeten opereren. Iedere kandidaat zal een sterk gevoel voor 

samenwerking ontwikkeld moeten hebben. Dat veronderstelt flexibiliteit, niet te 

veel territoriumdrift en een collegiale instelling. 

 De fractie zal in staat moeten zijn een eigen koers te varen en haar eigen prioriteiten 

en werkwijze te kiezen. Ze zal bestand moeten zijn tegen provinciale procedures en 

open moeten staan voor belangrijke signalen uit de samenleving.  

 De fractie dient actief contacten te onderhouden met maatschappelijke organisaties 

en bewegingen. 

 Verantwoordelijkheid voelen voor de opbouw van de GroenLinks-organisatie. 

 In de samenstelling van de nieuwe fractie moet voldoende vernieuwing, maar ook 

voldoende continuïteit weerspiegeld worden.  

 In de samenstelling van de lijst moeten diversiteit en afspiegeling tot uitdrukking 

komen, zoals voldoende spreiding in zowel gender, leeftijd als regionale herkomst 

van de kandidaten. 

Competenties kandidaten 

Alle competenties hebben betrekking op de persoon van de kandidaat, maar betreffen wel twee 

te onderscheiden terreinen. Daarnaast zijn enkele met * gemerkte competenties absolute 

voorwaarden en andere wenselijk. Enkele andere competenties zijn wenselijk maar meer 

ondersteunend en kunnen eventueel nader ontwikkeld worden. 

 

Competenties m.b.t. het functioneren in een fractie in de PS 

1. * Samenwerkingsgerichtheid, flexibiliteit en collegialiteit, kunnen  luisteren 

2. * Met zeer verschillende mensen kunnen omgaan, zowel binnen de  fractie, binnen 

de Staten als daarbuiten 

3. * Politieke hoofdlijnen kunnen bewaken en GL standpunten gepast inzetten 

4. Om kunnen gaan met en inzicht hebben in het politieke spel  en de procedures in de 

Staten 

5. Kunnen netwerken in de samenleving en relevante contacten leggen 

6. Positief en open ingesteld t.o.v. binding met en verantwoording aan de GL 

achterban 



7. Inhoudelijk goed thuis op een aantal voor de PS belangrijke terreinen 

 

Competenties m.b.t. het persoonlijk functioneren 

1. * Communicatieve vaardigheden en uitdrukkingsvaardigheid, zowel mondeling als 

schriftelijk 

2. * Vertrouwd zijn met het gedachtegoed van GroenLinks en dit op aansprekende 

wijze kunnen uitdragen 

3. * Algemene brede politieke visie en deze kunnen formuleren  

4. * Nieuwe zaken kunnen doorgronden en plaatsen in een relevante politieke context 

5. * Politieke ervaring dan wel ervaring elders die vergelijkbaar is 

6. * Integer 

7. * Aantoonbare maatschappelijke kwaliteiten naast de politieke 

8. Debatvaardigheid 

9. Onderhandelingsvaardigheid 

10. Strategisch en tactisch inzicht en het onderscheid tussen strategie en tactiek kennen 

11. Creatief, open minded 

12. Gevoel voor humor en in staat tot zelfrelativering 

13. Stressbestendig 

14.  Emancipatoir ingesteld 

 

Speciale competenties lijsttrekker 

1. Is politieke generalist en op meerdere terreinen thuis 

2. * In staat GL naar buiten toe en t.o.v. andere partijen aansprekend te 

vertegenwoordigen 

3. * Goede en ervaren onderhandelaar (ervaring niet persé alleen in de politiek) 

4. * In staat een fractie als team goed te leiden en op een democratische wijze aan te 

sturen 

5. * Communicatief sterk 

6. Bezit overtuigingskracht en is als persoon iemand die respect afdwingt 

7. Bezit aansprekende visie op de ontwikkelingen in de provinciale politiek en de 

positie van GL daarin in het bijzonder 

Aandachtspunten bij samenstellen lijst/fractie 

De commissie gaat er vanuit dat de eerste 12 personen op de lijst in de fractie kunnen komen. 

Voor de eerste 7 personen geldt dat in het bijzonder. Daarbij dient te worden gelet op: 

 

1. Een goede en complementaire mix van bovengenoemde competenties 

2. Een goede en complementaire mix van speciale kennisterreinen 

3. Een goede en complementaire mix van “rood en groen” 

4. Een zoveel als mogelijk paritaire samenstelling qua vrouwen en mannen 

5. Een prettige mix van gedrevenheid en bedachtzaamheid 



6. Een prettige mix van ervaring en verfrissing 

7. Een prettige mix van jonger en ouder 

8. Voldoende spreiding over de verschillende geografische gebieden in de provincie 

 



GroenLinks provincie Groningen              
Financieel verslag 2021 en geameendeerde 
begroting 2022 Begroting Resultaat Begroting Resultaat Begroting

2022 31-12-2021 2021 31-12-2020 2020
Baten

1 Bijdrage landelijk GroenLinks (€ 4.500,00)       (€ 5.150,03)       (€ 4.500,00)       (€ 5.155,35) (€ 4.500,00)
2 Afdrachten provinciaal GroenLinks (€ 2.750,00)       (€ 2.604,62)       (€ 2.750,00)       (€ 2.590,00) (€ 2.750,00)
3 Rente (€ -  )                (€ 0,02)              (€ -  )                (€ 1,19)        (€ 5,00)      
4 Diversen (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )                (€ 0,01)        (€ 25,00)    
5 Campagne (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )          (€ -  )        

Totaal (€ 7.250,00)       (€ 7.754,67)       (€ 7.250,00)       (€ 7.746,55) (€ 7.280,00)

Lasten
6 Kosten bestuur (€ 250,00)          (€ (45,46)           (€ 250,00)          (€ (281,59)   (€ 150,00)  
7 Bankkosten Triodos (€ 200,00)          (€ (160,55)         (€ 150,00)          (€ (213,12)   (€ 130,00)  
8 Ledenvergaderingen (€ 1.000,00)       (€ -  )                (€ 250,00)          (€ -  )          (€ 100,00)  
9 Huur Faciliteiten GL afd. Gron. (€ 550,00)          (€ (499,18)         (€ 550,00)          (€ (544,56)   (€ 550,00)  

10 Reservering Verkiezingsfonds (€ 4.500,00)       (€ (5.000,00)      (€ 4.850,00)       (€ (5.250,00) (€ 5.250,00)
11 Campagne (€ 1.100,00)       (€ -  )                (€ -  )                (€ -  )          (€ -  )        
12 Activiteiten / ledenactivering (€ 1.500,00)       (€ -  )                (€ 750,00)          (€ -  )          (€ 750,00)  
13 Activiteiten samen met de Grünen (€ -  )                (€ -  )                (€ 250,00)          (€ -  )          (€ 250,00)  
14 Onvoorzien (€ 250,00)          (€ -  )                (€ 200,00)          (€ -  )          (€ 100,00)  

Totaal (€ 9.350,00)       (€ (5.705,19)      (€ 7.250,00)       (€ (6.289,27) (€ 7.280,00)
 
Resultaat lopend jaar € 2.049,48 € 1.457,28

Balans 10-11-2021 31-12-2020
 
Activa

19 Triodosrekening (€ 20.280,02)     (€ 9.416,13) 
20 Spaarrekening ASN (€ -  )                (€ 3.814,41) 
21 Nog te ontvangen (€ -  )                (€ -  )          
22 Overige vorderingen (€ -  )                (€ -  )          

Totaal activa (€ 20.280,02)     (€ 13.230,54)

Passiva
23 Nog te betalen (€ -  )                (€ -  )          
24 Verkiezingsfonds (€ 10.250,00)     (€ 5.250,00) 
25 Vooruitontvangen (€ -  )                (€ -  )          
26 Vermogen afdeling (€ 7.980,54)       (€ 6.523,26) 

Resultaat lopend jaar (€ 2.049,48)       (€ 1.457,28) 
Totaal passiva (€ 20.280,02)     (€ 13.230,54)

Toelichting
8 en 11. Bij het opstellen van de begroting hebben we er geen rekening mee gehouden dat we dit jaar meerdere ALVs hebben en dat die 
waarschijnlijk niet allemaal op het pand plaatsvinden. Wij verwachten dat dit zeker 1000 euro kan gaan kosten. Wij zien deze ALVs ook als 
start van de campagne en ledenactivering die na twee jaar corona zo gemist is.  Bij de uitgaven aan de campagne hebben we een 
meevaller gehad door een gehonoreerde aanvraag bij het afdelingsfonds. De 400 euro die hiermee vrij komt is toegewezen aan de post 
ledenvergaderingen. Daarbovenop is nog 350 euro toegevoegd. 



Verslag  Kascontrolecommissie GroenLinks afdeling Provincie Groningen 2021 
 
De kascontrolecommissie (Mario Post en Joram ter Beek) heeft op 5 april 2022 van de GroenLinks 
Afdeling Provincie Groningen de jaarrekening 2021 gecontroleerd. 
De kascontrolecommissie is van oordeel dat de cijfers een getrouw beeld geven van het financieel 
beheer over 2021. 
 
De digitale verwerking van de administratie gaat op een nette en gestructureerde wijze. 
 
Financieel was het geen bijzonder jaar. De penningmeester heeft 2 boekingen gedaan. De overige 
transacties zijn standaard periodieke uitgaven. Zover wij nu kunnen gaan hebben de diverse 
afdelingen in de provincie geen bijdrage ontvangen voor de gemeente raadsverkiezingen. Hierdoor 
is er extra geld beschikbaar de voor de provinciale verkiezingen in 2023 
 
De kascontrolecommissie maakt zicht hierdoor ook geen zorgen over de liquiditeitspositie van de 
afdeling. 
 
Hierbij wil ik, als persoonlijke noot van dit verslag, Mario Post bedanken voor de jaarlijkse 
nauwgezet controle van de financiën en de advisering aan het bestuur. 
 
De kascontrolecommissie adviseert de Ledenvergadering: 

1. De jaarrekeningen 2021 van GroenLinks Afdeling Provincie Groningen goed te keuren; 
2. De penningmeester en bestuur over het jaar 2021 décharge te verlenen. 

 
Groningen, 7 april 2022 
 
Mario Post 
Joram ter Beek 



Voordracht kascommissie 

Art 25 lid 1 statuten bepaalt dat de ledenvergadering jaarlijks een kascommissie benoemt. De 

kascommissie moet uit minimaal twee leden bestaan. Het bestuur draagt de volgende leden voor om 

in de kascommissie benoemd te worden: Joram ter Beek en Lieke Ruijgers.  

Provinciaal bestuur GroenLinks Groningen, april 2022 

 



Brief Arjen Nolles 
 
Na zeven mooie jaren ga ik afscheid nemen van de Provinciale Staten. Wat begon na 
de verhuizing in 2014 van 4-hoog (Groningen-stad), naar de begane grond in Sappemeer-
Noord (platteland), eindigt na een tweede verhuizing die mijn gezin naar Schouwerzijl 
bracht. Een klein dorp op Het Hogeland, waar wij een voormalige smederij bewonen.  
 
Zeven jaar geleden kregen Rolien en ik onze zoon Iddo. En als kersverse vader zat ik toen aan 
de onderhandelingstafel, doodmoe van verstoorde nachtrusten, maar met 
onverstoorbaar vertrouwen. Kort daarvoor zocht Nienke Homan voor GroenLinks een rol in 
de coalitie en zij werd gedeputeerde. Ik werd fractievoorzitter. De energietransitie werd ons 
speerpunt en de doorgaande schaalvergroting in de landbouw was onze achilleshiel.  
 
Gaandeweg veranderde de publieke opinie en de landbouw werd voor ons een 
kansendossier met nieuwe transities en de energietransitie -en dan vooral wind op land- 
werd steeds moeilijker door te zetten. De voorbije drie jaar heb ik landbouw in portefeuille 
gehad. Er waren stormen te overwinnen, met het stikstofvraagstuk, maar de roep om 
verandering wordt steeds breder gedragen. 
 
Toevallig valt het vertrek van Nienke -eind 2021- als gedeputeerde min of meer samen met 
mijn overstap naar de gemeente Het Hogeland: ik was daar lijsttrekker bij de 
gemeenteraadsverkiezingen en na een mooie uitslag in maart dit jaar, waarbij we flink in 
stemmen groeiden hoop ik nu met GroenLinks een vooruitstrevende Hogelandster coalitie te 
smeden.  
 
Ik ben blij met onze uitstekende opvolging in de provinciale politiek: in GS wordt Nienke 
inmiddels met verve door Melissa vervangen, vooral op het onderwerp klimaatadaptatie. En 
in de Staten geeft Nadja nieuwe energie aan mijn landbouwportefeuille. Met de nieuwe 
Statenleden Rianne ten Veen en Jeroen Hut blijven we in de Staten meer dan goed 
vertegenwoordigd.  
 
Op het Hogeland hoop ik onder (veel) meer een bijdrage te leveren aan de verduurzaming 
van de woningen en aan de verbetering van de ecologie en de wandel en fietsmogelijkheden 
op het platteland. klimaatadaptatie. Ik bedank de provinciale politiek voor een mooie tijd! 
 
Arjen 
 



Fractiebijdragen PLV 7 mei 2022 
 

Hendri Meendering 
Waar ik bijna 7 jaar lid ben geweest van een stabiele fractie zonder personele wisselingen is 
er de afgelopen maanden veel gebeurd. Melissa als nieuwe gedeputeerde de opvolger van 
Nienke. Dit betekende ook een nieuw gezicht in de fractie, Rianne ten Veen, inmiddels 
beëdigd tot lid van Provinciale Staten. En dan wordt als klap op de vuurpijl Arjen Nolles 
verkozen in de gemeenteraad van Het Hogeland en wederom een vacature. Deze is ingevuld 
door Jeroen Hut. Met het vertrek van Arjen gaat er een hoop ervaring verloren, wat 
betekent dat we de portefeuilles gaan herschikken om voor iedereen een goede invulling te 
krijgen van het statenwerk. Ook een aantal aanvullende functies zijn gewijzigd. Zo wordt 
Nadja één van de commissievoorzitters, neemt Bas zitting in het Statenberaad Noord 
Nederland en ben ik zelf lid geworden van de Algemeen Vergadering van het IPO. Politiek 
gezien merk je dat we toch enigszins richting de verkiezingen gaan. De 
gemeenteraadsverkiezingen waren een kleine voorbode en je zag ook dat partijen in 
Provinciale Staten zich wilden profileren door allerlei kleine onderwerpen snel te agenderen. 
We gaan als coalitie in gesprek over hoe elkaar goed te blijven ondersteunen in het laatste 
jaar, maar ook om te kijken waar iedereen voldoende vrijheid kan vinden om zich iets 
nadrukkelijker te profileren. Vanuit mijn eigen portefeuilles zijn geen bijzonderheden te 
melden. Wel ben ik erg benieuwd naar de voorjaarsnota, omdat financiën nu mijn 
portefeuille is door het vertrek van Arjen.  
 
Stephanie Bennett 
In december werd in het NRC geschreven dat er grote tekorten dreigen aan bouwmaterialen 
voor huizen, met eventueel vervelende gevolgen voor de enorme woningbouwopgave. Bas, 
Melissa en ik hebben aan het college gevraagd of de tekorten negatieve gevolgen zullen 
hebben voor de bouw van woningen in onze provincie en ook hebben we meegegeven dat 
we dit zien als een perfecte aanleiding om meer in te zetten op circulair bouwen.  
Eind december was er veel consternatie rondom het feit dat minister de Jonge (destijds 
VWS) de afdeling kinderhartchirurgie en chirurgie voor complexe hartoperaties in het UMCG 
wilde sluiten. Ik heb toen het initiatief genomen om samen met de woordvoerder zorg van 
de PvdA in de Staten een brandbrief op te stellen aan de minister waarin we uitwerken 
waarom wij als volksvertegenwoordigers absoluut tegen dit besluit zijn. De brief was 
bedoeld als een signaal vanuit onze Provinciale Staten, maar uiteindelijk schaarden ook de 
Staten van Drenthe, Friesland, Overijssel en de voltallige gemeenteraad van Groningen  zich 
achter de brief. Samen hebben we als Noord-Nederland een sterk signaal afgegeven: wij 
willen dat het hartcentrum open blijft en dat er een eind komt aan de verschraling van de 
zorg in het Noorden.  
In februari ging de Statenbrede werkgroep Gezondheid die ik heb opgericht en nu voorzit, 
van start. We hebben o.a. professor Jochen Mierau uitgenodigd om te praten over de rol van 
de provincie in de gezondheid van onze inwoners. Zo willen we meer Statenleden 
enthousiasmeren voor dit thema. We buigen ons nu over indicatoren waarmee we het 
gezondheidseffect van ons beleid kunnen meten in de begroting. 
Ook stond de evaluatie van ons Leefbaarheidsprogramma op de agenda. Wat mij betreft 
mag de provincie kijken of er toch nog iets meer beleid valt te creëren op het gebied van 
wonen, naast 'facilitering en het aanjagen van ontwikkelingen'. Ik ben aan het broeden op 
een motie op dit gebied, die neem ik waarschijnlijk mee naar de voorjaarsnota.  



Tot slot bleek dat het Bevrijdingsfestival dit jaar entreegeld gaat/moet vragen. Wij vinden 
dat een slechte ontwikkeling: het kan een drempel opleggen voor mensen met een kleine 
beurs om een festival te bezoeken waar iedereen stil moet kunnen staan bij belangrijke 
waarden en de vrijheid mag vieren. We hebben het college gevraagd of het ruimte ziet om 
financieel bij te springen naast de huidige subsidie, maar die ruimte is er niet. Samen met de 
SP en PvdA kijken we of er eventueel nog iets mogelijk is om het festival voor iedereen 
toegankelijk te houden. 
 
Nadja Siersema 
Faunabeheerplan Ree. De ree is vaak slachtoffer van aanrijdingen, maar het is niet 
aangetoond dat dit het gevolg is van een teveel aan reeën. Vaak wordt dit wel als een vast 
gegeven genoemd om de afschot van de reeën te verantwoorden. In dit faunabeheerplan 
wordt dit in twijfel getrokken en er komt onderzoek naar. Wat in de praktijk betekent dat er 
momenteel geen reeën in onze provincie worden afgeschoten. Mocht er wel een relatie 
bestaan, dit zou uit het onderzoek kunnen blijken, dan moeten er eerst preventieve 
maatregelingen genomen worden. Pas als die niet helpen kan afschot toegestaan worden. 
GroenLinks pleit uiteraard voor preventieve maatregelingen, ook al hopen wij meer op een 
voor ons en voor de ree positief uitkomst van het onderzoek.  
Kaderrichtlijn Water (KRW). GroenLinks heeft zorgen geuit rond het mogelijk niet behalen 
van de doelen. Er wordt gesproken over het verlagen van de doelen in plaats van meer 
maatregelen te nemen. GroenLinks heeft daarom een motie ‘Waterkracht’ opgesteld die 
aangenomen is in de Staten. De strekking van de motie: eerst de maatregelen intensiveren 
als blijkt dat de doelen niet gehaald worden. Daarnaast een brief te sturen naar de 
betreffende ministeries om aan te dringen op een landelijke aanpak om de doelstellingen te 
halen en deze niet te verlagen. De brief is inmiddels naar de verschillende ministeries 
gestuurd.  
Bos & Hout. Er wordt in overleg met o.a. natuurorganisaties gestreefd naar meer 
bosaanplant. Hierbij is op ons initiatief een motie aangenomen om als provincie elke school 
vijf bomen te ‘geven’. Scholen kunnen zich aanmelden voor deze actie, waarbij de provincie 
de scholen ook actief benaderd heeft.  
Stikstof. Hierover hebben we inmiddels twee keer schriftelijke vragen gesteld. Onder andere 
om te kijken of de provincie, in navolging van de landelijke top 100 stikstofbronnen, een top 
25 kan samenstellen van onze grootste uitstoters. Met daarbij de vraag in welke gebieden de 
meeste stikstof neerslaat. Lieftinghsbroek is officieel het enige stikstofgevoelige gebied in 
onze provincie, maar laten we wel wezen… Als we rondfietsen zien we de bramen, 
brandnetels en tankmos toenemen. Deze planten groeien goed op stikstof en verdringen zo 
andere planten. De balans is eruit, al de natuur om ons heen heeft last van de 
stikstofuitstoot. Wij moeten de natuur beschermen en uitbreiden, want natuur is een 
basisbehoefte.  
 
Bas de Boer 
Door de verschuivingen in de fractie ben ik naast openbaar vervoer sinds een tijdje 
woordvoerder mobiliteit, dus ook fiets en asfalt. Binnen deze portefeuille is het Programma 
Mobiliteit de belangrijkste ontwikkeling. De autologica in het beleid maakt plaats voor 
openbaar vervoer en fiets, dus zijn we vooral erg tevreden. Wel hebben we nadruk gelegd 
op mobiliteitsarmoede en toegankelijkheid van het openbaar vervoer, omdat deze zaken 
beter geregeld kunnen worden om iedereen mee te kunnen laten doen! Commotie was er 



door informatieverstrekking rondom doorfietsroutes en Ring Zuid. Berichtgeving van Sikkom 
en een rapport van de Noordelijke Rekenkamer gaven aanleiding voor debat. In het eerste 
geval heeft het college excuses aangeboden voor de gang van zaken en beterschap beloofd, 
iets wat rondom Ring Zuid nogmaals bevestigd werd. 
Op het thema ‘participatie’ waren veel ontwikkelingen. Als woordvoerder was ik aanwezig 
bij Praten met de Staten met Jongeren, waarbij we als provinciale politiek luisteren naar de 
inbreng van jongeren en studenten in de provincie. Dit versterkt hopelijk de binding van 
jongeren met de politiek, maar leverde rond het thema-onderwerp ‘wonen en landschap’ 
ook een aantal goede concrete suggesties op! Daarnaast komt er een provinciale 
participatieleidraad. Deze ligt in lijn met hoe wij het als fractie graag zien. Ook heeft de 
Provincie Groningen nu een referendumverordening. Als fractie hebben we hier verdeeld 
over gestemd. Het referendum is een laagdrempelige manier om inwoners te raadplegen 
over voorstellen, maar er kleven nadelen aangaande polarisatie en simplificatie aan. Voor de 
helft van de fractie was de inclusie van de mogelijkheid voor een gebiedsreferendum, waarin 
niet de hele provincie maar slechts een afgebakend gedeelte geraadpleegd wordt over 
provinciaal beleid, de reden om tegen te stemmen. Ik heb middels een amendement nog 
geprobeerd deze mogelijkheid te laten schrappen. Ook heb ik samen met D66 geprobeerd 
de gerechtigde stemleeftijd omlaag te brengen naar 16 jaar, om zo ook jongeren mee te 
kunnen laten beslissen. Beide voorstellen hebben het helaas niet gehaald. 
In het ruimtelijk beleid speelden twee grote thema’s. Samen met gemeenten is onderzocht 
waar economische ontwikkeling plaats kan vinden in het A7/N33 gebied. Hierbij wordt ook 
expliciet gesproken over XXL-bedrijven, zoals datacenters. Als fractie willen wij dergelijke 
bedrijven niet in dit gebied, omdat ze een te groot beslag op schaarse ruimte, energie en 
landschap leggen. Als politiek moet eerst besloten worden of, en zo ja waar, we eventueel 
zulke bedrijven zouden willen. De landelijke visie hierop ondersteunt hierbij mogelijk. Verder 
is er ook de nieuwe Omgevingsvisie. Dit is een erg breed onderwerp, waarbij veel komt 
kijken. Momenteel zijn we als Staten bezig om richting een koersdocument te werken. Ik heb 
vanuit onze fractie inbreng op relevante zaken als landbouw, energie, wonen, mobiliteit en 
milieu samengebracht, dit wordt in de loop van het jaar verder uitgewerkt. 
En, als leuke afsluiter: tijdens de kerstborrel heb ik de zege in de Provinciale Staten Pubquiz 
binnengehaald voor GroenLinks! 
 
Rianne ten Veen 
Mijn naam is Rianne, sinds februari 2022 in de Staten van de provincie Groningen. Niet 
gedacht aan de beurt te komen, wel zeer vereerd en hoop dat ik toch zoveel mogelijk kan 
bereiken in het jaar voor de volgende verkiezingen. Ik had me verkiesbaar gesteld omdat 
democratie me zo na aan het hart staat, en blij dat ik een democratie mag wonen. Die 
moeten we nooit voor lief nemen. GroenLinks spreekt me juist aan vanwege de ‘twee voor 
de prijs van 1’, van duurzaam EN sociaal. Binnen de fractie ligt mijn focus op klimaat, 
mijnbouw en diversiteit. Heb ook sterke belangstelling voor leefbaarheid en openbaar 
vervoer. Die interesses komen met name vanuit een internationaal opgroeien en jarenlang 
in humanitaire hulpverlening, wat toch meer en meer voelde als dweilen met de kraan open. 
Interesse in de (niet altijd positieve!) impact van mijnbouw is opgroeien in Shell familie. Ik 
woont sinds eind 2017 weer in Nederland en zeer blij dat ik in Groningen neergestreken ben, 
van wat eerst een  soort toeval was (Veendam, ten Veen…, leek grappig en logischer dan 
iene,mijne,mutte…) 
 



Jeroen Hut 
Hallo iedereen, mijn naam is Jeroen Hut. Ik ben 27 jaar oud en woonachtig in het mooie 
Haren. Vanaf 13 april 2022 zal ik namens GroenLinks plaatsnemen in de Provinciale Staten 
van Groningen. In mijn dagelijks leven werk ik bij de landmacht als reservist en werk ik aan 
de energietransitie voor de RES Achterhoek. 
In 2016 werd ik lid van GroenLinks omdat er in de politiek destijds weinig oog was voor 
klimaatverandering en de gevolgen hiervan. Gelukkig is dat de afgelopen jaren beter 
geworden, zeker sinds de groei van GroenLinks tijdens de tweede kamer verkiezingen in 
2017. Echter, we hebben nog een lange weg te gaan. Steeds vaker voelen we de gevolgen 
van klimaatverandering. Niet alleen in onze fysieke omgeving, maar ook in de alsmaar 
groeiende economische ongelijkheid die klimaatverandering veroorzaakt. Dit moet anders. Ik 
voel mij vereerd om ook in de Staten van Groningen aan dit doel te mogen werken.  
 
 
 



Verantwoording Melissa van Hoorn 
De eerste maanden als gedeputeerde zijn in een avontuurlijke wervelwind voorbij gegaan. 
Na het opzeggen van mijn vaste baan als manager bij de RUD Drenthe was ik vanaf dag één 
als nieuwe bestuurder direct aan de slag met diverse besluitvormingen. Ik viel direct met 
mijn neus in de boter door o.a. een verzoek aan de Staten om het aanwijsbesluit zoekgebied 
windpark Rode Haan-Stainkoel’n goed te keuren.  
Verder heb ik samen met regiopartners direct de klimaatadapatiestrategie Groningen en 
Noord Drenthe vastgesteld. Deze strategie heeft als doel dat met we, met bepaalde 
aanpassingen (adaptatie) tegen hittestress en wateroverlast langer in onze provincie kunnen 
blijven wonen. De uitwerking van de strategie zal de komende periode worden uitgewerkt.  
Met het Global Center of Adaptation is de samenwerking concreet gemaakt waarbij de 
provincie Groningen als ervaringsregio op de kaart wordt gezet en meer kennisuitwisseling 
gaat plaatsvinden waar we als provincie van zullen profiteren.  
Verder is de start van de RES 2.0 door de stuurgroep bestaande uit gemeenten, waterschap-
pen en provincie voorbereid. De unieke geopolitieke situatie biedt meer kansen voor de 
verduurzamingsplannen van het rijk. Om zo snel mogelijk zo veel mogelijk energie van 
windparken op zee aan te landen in de Eemshaven heb ik de regie genomen en met de 
betrokken regiopartijen een strategie uitgezet om zo veel mogelijk te sturen op een route via 
Oost, waarbij de Waddenzee zo veel mogelijk wordt ontzien. Lobbywerk richting diverse 
partijen maakt hier een belangrijk onderdeel vanuit. 
 



Verantwoording bestuur 

Nu de coronapandemie bijna voorbij is, heeft het bestuur weer een aantal keren fysiek 

vergaderd en is aangeschoven bij diverse overleggen zoals o.a. fractievergaderingen, regio-

overleggen, het overleg tussen de drie noordelijke provincies en het digitale landelijke 

overleg van de provinciale voorzitters. Daarbij is opnieuw aandacht besteed aan de positie 

van de bestuursmedewerker, die in sommige provincies is verdwenen, maar die in 

Groningen gelukkig nog mag blijven tot zijn pensioen in de loop van volgend jaar. Het 

overleg met de drie noordelijke bestuursvoorzitters heeft geleid tot het organiseren van een 

inspiratiedag voor alle GroenLinks-leden in Groningen, Friesland en Drenthe, die op zaterdag 

25 juni wordt gehouden in de Biotoop in Haren. 

We kunnen deze voorjaars-PLV eindelijk weer eens fysiek gaan houden op ons eigen 

GroenLinks-pand in Groningen.  

Nieuwe gedeputeerde 

In december zijn we druk bezig geweest met het regelen van een opvolger van Nienke 

Homan als gedeputeerde, samen met de Statenfractie. Dat is in januari gelukt en wij zijn blij 

met Melissa van Hoorn als onze nieuwe gedeputeerde.  

Daarna was het tijd voor de campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen van maart, die 

we als provinciaal bestuur hebben ondersteund, met name financieel. We hebben in alle 

gemeenten in Groningen meegedaan onder de naam GroenLinks, wat al heel positief is. De 

resultaten waren wat wisselend, maar we zijn de klap van de tweede kamerverkiezingen van 

vorig jaar gelukkig weer te boven en vooral het feit dat we in de gemeente Groningen 

verreweg de grootste partij zijn gebleven stemt ons positief. 

Provinciale verkiezingen maart 2023 

Inmiddels zijn we ook begonnen met de voorbereidingen voor de provinciale verkiezingen 

van maart volgend jaar. In februari zijn we gestart met een heidag van het bestuur en daarna 

tijdens een overleg samen met de statenfractie en gedeputeerde. We zijn druk bezig met het 

instellen van een kandidatencommissie en een programmacommissie en met het vinden van 

een campagneleider. Afgelopen week is het gelukt om de zittende statenleden Bas de Boer 

en Nadja Siersema hiervoor te strikken, die de taak gezamenlijk gaan oppakken. Ook is er 

iemand gevonden, een stagiaire, die tijdelijk de taak van DMM’er gaat invullen. 



Wijziging huishoudelijk reglement 

Voorgesteld artikel  

Kandidatencommissie voor de gedeputeerde(n) 

a. De kandidatencommissie voor de gedeputeerde(n), beoordeelt kandidaat-
gedeputeerde(n) en draagt geschikt bevonden kandidaten gemotiveerd voor 
aan de fractie. 

b. De kandidatencommissie voor de gedeputeerde(n) wordt door de 
ledenvergadering benoemd gelijktijdig met het vaststellen van een 
kandidatenlijst voor de verkiezing van Provinciale Staten.  

c. De kandidatencommissie rondt haar werkzaamheden af voor de datum van 
de provinciale verkiezingen. 

d. De kandidatencommissie voor de gedeputeerde(n) houdt op te bestaan op het 
moment dat het college van GS is benoemd.  

e. In het geval dat er tussentijdse vacature voor de gedeputeerde ontstaat, 
benoemt het provinciaal bestuur een kandidatencommissie voor de 
gedeputeerde(n).  

f. De kandidatencommissie voor de gedeputeerde(n) bestaat uit minimaal 3 en 
maximaal 5 leden. In de commissie zit tenminste een bestuurslid van de 
provinciale afdeling. 

g. Tot lid van de kandidatencommissie voor gedeputeerde(n) kunnen benoemd 
worden leden van GroenLinks. 

h. Indien het niet mogelijk is tijdig een PLV uit te schrijven is het bestuur van de 
provinciale afdeling bevoegd kandidaten te benoemen in een tussentijdse 
vacature in de kandidatencommissie voor gedeputeerde(n). Tijdens de 
eerstvolgende PLV kan dit dan worden bekrachtigd. 

i. De fractie bepaalt de uiteindelijke keuze voor de gedeputeerde(n). 
 

Toelichting 

Rond het vertrek van Nienke hebben we gemerkt dat het huidige artikel over de 

kandidatencommissie gedeputeerde niet voldoende voorziet in een tussentijds vertrek van 

een gedeputeerde. Het huidige art 4 meldt niet duidelijk (genoeg) of de commissie bestaat 

rondom de PS-verkiezingen totdat er een advies ligt bij de fractie of dat commissie blijft 

bestaan in hele Statenperiode.  

Met het voorliggende voorstel is die duidelijkheid er wel: de commissie bestaat tot op het 

moment dat er een nieuw college is. Het afdelingsbestuur kiest voor deze constructie omdat 

het om praktische en principiële reden in voorkomende gevallen niet wenselijk zou kunnen 

zijn dat de oude commissie advies uitbrengt in een tussentijdse vacature. Denk bijvoorbeeld 

aan een verandering van functie of een verhuizing van leden uit de commissie.  

Omdat er in het geval van een tussentijdse vacature voor een gedeputeerde geen 

mogelijkheid is om een ledenvergadering uit te schrijven, zal het afdelingsbestuur de 

commissie moeten benoemen.  


